
English TV Lesson: 5 and 6

ENGLISH  TV  LESSON  5 : THE PASSIVE VOICE  ( ПАСИВ )

                   Пошто сте о ПАСИВУ већ записали све потребно и урадили домаћи,
најновији домаћи након 5. и 6. ТВ часа односиће се на нову наставну 
јединицу са 6. часа!

ЕNGLISH  TV  LESSON  6 : 
                                       DIRECT and INDIRECT SPEECH
( ДИРЕКТАН и ИНДИРЕКТАН ГОВОР или УПРАВНИ и 
НЕУПРАВНИ ГОВОР)

          
    Као што вам је већ познато из наше граматике, нечије речи можемо 
понови на 2 начина:
⦁ ако их понављамо ТАЧНО ОНАКО КАКО ИХ ЈЕ НЕКО РЕКАО, 
употребљамо ДИРЕКТАН (УПРАВНИ) ГОВОР и те реченице ПИШЕМО 
ПОД НАВОДНИЦИМА:
нпр.     Tessa: '' I am happy.”                                         (Теса: ,, Ја сам срећна''.)

⦁ ако ПРЕПРИЧАВАМО ШТА ЈЕ НЕКО РЕКАО, ПИТАО или НАРЕДИО , 
употребићемо ИНДИРЕКТАН ( НЕУПРАВНИ) говор и те реченице НЕ 
ПИШЕМО ПОД НАВОДНИЦИМА:
            нпр.    Tessa says (that) she is happy.               (Теса каже (да) је срећна.) 
..........................................................................................................................................
......................

Постоје 3 ОБЛАСТИ када је у питању ИНДИРЕКТАН (НЕУПРАВНИ) 
ГОВОР:
⦁ INDIRECT  COMMANDS  -   ИНДИРЕКТНЕ (НЕУПРАВНЕ) НАРЕДБЕ
⦁ INDIRECT  STATEMENTS  -  ИНДИРЕКТНЕ (НЕУПРАВНЕ) ИЗЈАВЕ
⦁ INDIRECT  QUESTIONS  -  ИНДИРЕКТНА (НЕУПРАВНА) ПИТАЊА

..........................................................................................................................................

......................

⦁ INDIRECT COMMANDS =  Разликујемо 2 врсте индиректних наредби:
           
           А)  POSITIVE COMMANDS  (Позитивне наредбе)
       Код њих, после тзв. уводног глагола, стављамо '' ТО'' испред наредбе. 
Нпр. У директном (управном) говору имали бисмо '' Read this! ''     
(Прочитај ово!), а у индиректном (неуправном) говору , нпр. He told me TO 
read this.   (Рекао ми је ДА прочитам ово.)

            В)  NEGATIVE COMMANDS  (Негативне наредбе)
        Ове наредбе препознајемо по томе што у директном (управном) говору 
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почињу на DON'T . Нпр.'' DON'T shout at me. ''( ''НЕ вичи на мене!'' ), а у 
индиректном (неуправном)  испред глагола у инфинитиву употребићемо 
реч NOT , нпр.
She told me NOT to shout at her.  ( Рекла ми је да НЕ вичем на њу.)
..........................................................................................................................................
.......................

  
⦁ INDIRECT  STATEMENTS
         ИНДИРЕКТНЕ ИЗЈАВЕ почињу на тзв. REPORTING VERB . Он нас 
УВОДИ у препричавање неких изјава и у енглеском језику то je најчешће 
глагол: SAY, TELL, АSK.
Ако је тај глагол у САДАШЊЕМ времену, онда у ИНДИРЕКТНОМ говору 
долази САМО ДО ПРОМЕНЕ у ЛИЦИМА , а глагол ОСТАЈЕ исто у 
садашњем времену.

Нпр. DIRECT STATEMENT:  Tessa ''I like ice cream.''  ( Теса: ,, Ја волим 
сладолед.'') - Теса     
                                                      каже ову реченицу за себе!
          INDIRECT STATEMENT:  Теssa SAYS (that) SHE likeS ice cream.
                                                           Теса КАЖЕ (да) ОНА воли сладолед. -
Неко други препри-
                                     чава шта је Теса рекла за себе!
Значи, ако у директном говору имамо ЛИЧНУ ЗАМЕНИЦУ- I - (ЈА), она ће 
у индиректном прећи у SHE или HE (ОНА или ОН) у зависности да ли је та 
особа женског или мушког пола.
Aко у директном говору имамо личну заменицу WE  , она ће у индиректном 
прећи у THEY.
                 Tessa and Mark : “WE like ice cream.”  ( Теса и Марк: ,, МИ волимо 
сладолед. )
  Tessa and Mark SAY (that) THEY like ice cream. ( Теса и Марк КАЖУ да 
ОНИ воле сладолед.)
.....................
Реч  THAT  (у преводу на српски -ДА), може и не мора да се употреби, зато 
је стављена у заграду. У нашем језику мора!
..........................................................................................................................................
.....................

МЕЂУТИМ, АКО ЈЕ УПРАВНИ ГЛАГОЛ У ПРОШЛОМ ВРЕМЕНУ –
ШТО ЈЕ И НАЈЧЕШЋЕ (јер обично препричавамо шта је неко НАРЕДИО, 
РЕКАО или ПИТАО, а не шта НАРЕЂУЈЕ, ГОВОРИ или ПИТА ) – ОНДА 
ДОЛАЗИ  ДО ЈОШ НЕКИХ ВАЖНИХ ПРОМЕНА!!! 
⦁ Долази до ПОМЕРАЊА ВРЕМЕНА
⦁ Долази до промене ПРИЛОГА ЗА ВРЕМЕ и МЕСТО који показују 
БЛИЗИНУ и они би требало да пређу у прилоге који показују 
УДАЉЕНОСТ

ПОМЕРАЊЕ ГЛАГОЛСКИХ ВРЕМЕНА
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Нпр. DIRECT STATEMENT:  Tessa : ''I like ice cream.'' (Теса : ,, Ја волим  
сладолед.'')  Глагол LIKE је у PRESENT SIMPLE !
              INDIRECT STATEMENT :  Tessa SAID (that) she LIKED ice cream. 
( Теса ЈЕ РЕКЛА (да) она   воли сладолед.)  Глагол LIKE је померен за 
једно време уназад и у индиректној изјави употребићемо га у  PAST 
SIMPLE. 
Ево табеле са свим ПОМЕРАЊИМА ГЛАГ. ВРЕМЕНА.

                                                         STATEMENTS    ( ИЗЈАВЕ )
                       DIRECT  SPEECH                      INDIRECT  SPEECH
PRESENT SIMPLE
He said : “ I GO to school every day.”

PAST SIMPLE
He said (that) he WENT to school every day.

PRESENT CONTINUOUS 
He said: ''I AM GOING to school every day.''

PAST CONTINUOUS
He said (that) he WAS GOING to school every 
day.

PAST SIMPLE 
He said: ''I WENT to school every day. “

PAST PERFECT
He said (that) he HAD GONE to school every 
day.

PRESENT PERFECT
He said: ”I HAVE GONE to school every day.”

PAST PERFECT
He said (that) he HAD GONE to school every 
day.

FUTURE (WILL)
He said:” I WILL goto school every day.”

WOULD + infinitive verb
He said (that) he WOULDgo to school every 
day.

МЕЊАЈУ СЕ И МОДАЛНИ ГЛАГОЛИ!
CAN
He said: “I CAN go to school.”

COULD
He said (that) he COULD go to school.

MAY
He said: ”I MAY go to school.” 

MIGHT
He said (that) he MIGHT go to school.

MIGHT
He said: “I MIGHT go to school.”

MIGHT
He said (that) he MIGHT go to school.

MUST
He said: “ I MUST go to school.”

HAD TO
He said (that) he HAD TO go to school.

HAVE TO
He said: “ I HAVE TO go.”

HAD TO
He said (that) he HAD TO go.”

SHOULD 
He said: “I SHOULD go.”

SHOULD
He said (that) he SHOULD go.

OUGHT TO
He said: “ I OUGHT TO go.”

OUGHT TO
He said (that) he OUGHT TO go.

⦁ ПРОМЕНА ПРИЛОГА ЗА ВРЕМЕ и МЕСТО

                        DIRECT SPEECH                      INDIRECT SPEECH
                               today                                 that day
                              tonight                                that night
                            tomorrow                             the next day
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                            yesterday                            the day before
                       next (week, year...)                 the following (week, year...)
                        last (week, year...)                   the previous (week, year)
                                  this                                     that
                                 these                                    those

⦁ INDIRECT QUESTIONS
Као што у директном говору разликујемо 2 ВРСТЕ ПИТАЊА, тако је исто 
и у индиректном.
DIRECT SPEECH:
А) YES/ NO  QUESTIONS  нпр. He asked: ”DO you go to school every day?”
B) WH- QUESTIONS          нпр.  He asked: “ WHERE do you go to school?”

У ОБЕ врсте питања у ИНДИРЕКТНОМ говору РЕД РЕЧИ је као у 
изјавној реченици,а помоћни глаголи се ИЗБАЦУЈУ. Једина РАЗЛИКА је у 
томе што се у ИНДИРЕКТНОМ ГОВОРУ у:

А)  YES/ NO  QUESTIONS  иза управног глагола јавља везник IF , a код 
В) WH- QUESTIONS уместо ње се јавља нека WH- УПИТНА РЕЧ

INDIRECT SPEECH:
A) YES/NO  QUESTION  нпр.   He asked me IF  I went to school every day.
B) WH- QUESTION         нпр.    He asked me WHERE  I  went to school.
…......................................
Са управним глаголом ''SAY''- НЕ КОРИСТИМО ОБЈЕКАТ me, you, him/ 
her/ it/ us, them ! 
      Значи:        John SAID (that) he would be late. ( Џон ЈЕ РЕКАО да ће 
каснити.), а не:
                          John SAID ME (that) he would be late.                 

Са управним глаголом  ''TELL''  - МОРАМО ДА УПОТРЕБИМО такав 
ОБЈЕКАТ !
       Значи:        John TOLD ME (that) he would be late. (Џон МИ ЈЕ РЕКАО 
да ће каснити.)
              , а не:  John TOLD (that) he would be late.
…......................................................................................................................................
.........................

                                     HOMEWORK  for 17th April, 2020

⦁ Report the following sentences . (Препричајте следеће реченице.) Прва 
треба да буде са управним глаголом у садашњем простом времену (нпр. 
SAYS, ASKS...) , а друга са управним глаголом у прошлом простом времену
(нпр. SAID, ASKED...) ,као је задато.
      
     1) “ I am happy.”    She SAYS 
_________________________________________________.
                                       She SAID 
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_________________________________________________.

⦁ “ Do you often wash your hands?”  He asks me 
_______________________________.
                                                             He asked me 
______________________________.

⦁ “ Stay tuned !”    The teacher tells us 
________________________________________.
                                          The teacher told us 
_______________________________________.

⦁ “ What did you do last week?”  I ask 
________________________________________.
                                                                        I asked 
______________________________________.
      5) “ This will be over. “  We believe 
_______________________________________________.
                                               We believed 
______________________________________________. 
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